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Nuuk, den 14. juli 2008 

I medfør af § 36, stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret:

Spørgsmål  til  Landsstyret:  Hvilke  planer  har  Landsstyret  med  hensyn  til  vederlagenes 
størrelse til medlemmer af overgangsudvalgene og pr. 1. januar 2008  kommunalbestyrelses-
medlemmerne ved storkommunerne?
(Landstingsmedlem Otto Jeremiassen, Siumut)

Begrundelse:
De kommende kommunalbestyrelsesmedlemmer i de nye storkommuner får et stort ansvarsområde. 
Derudover kommer  nogle af  dem til  at  styre  langstrakte  kommuner,  hvor de fysiske møder  vil 
resultere i mange dages fravær hjemmefra.
Men kikker  man  efter  på  de  foreslåede  vederlags  størrelse,  er  det  ikke  ret  meget  i  forhold  til 
ansvaret – og hvis man ikke er valt til udvalgsformand får man som menigt medlem ikke ret meget 
for arbejdet.
Grundet disse forhold, hører man allerede, at de fornyeligt valgte medlemmer vil forlade posten – 
netop på grund af, at de kommer til at miste indtjening, hvis de fortsætter som folkevalgte.
Det er grunden til, at jeg fremsætter foranstående forslag, og ønsker at tilføje dette spørgsmål:
Har Landsstyret tænkt på at ændre på nuværende ordning, der økonomisk kun tilgodeser 
udvalgsformændene,  således  at  alle  valgte  medlemmer får samme vederlag  i  stedet  for at 
udvalgsformændene får det meste?
Begrundelsen for spørgsmålet  er,  at  jeg mener,  at  man vil  komme over økonomisk begrundede 
kampe  om  udvalgsformandsposter,  og  der  kan  vælges  de  bedst  egnede  udvalgsformænd,  som 
brænder for udvalgets arbejde/resultater.

Med venlig hilsen
Otto Jeremiassen, Siumut


